
 1

Ζαχαρίας Καψαλάκης                                   Μεσαρά Μάρτιος του 2013 
Αιρετός ΑΠΥΣΠΕ  Κρήτης                                                               
Email:  zkapsala@otenet.gr 
   

Προς 
τους Συλλόγους Εκπαιδευτικών Π. Ε. 

 Περιφέρειας Κρήτης 
(Ανοιχτή επιστολή) 

 
Θέµα: Αναµοριοδότηση σχολικών µονάδων 
 Μια ακόµη σχολική χρονιά οδεύει προς τη λήξη της και ένα από τα θέµατα που 
καθόλου δεν «άνοιξε» είναι και αυτό της αναµοριοδότησης των σχολικών µονάδων. Ένα 
θέµα πολύ σοβαρό, αφού απασχολεί εκατοντάδες συναδέλφους, καθώς όπως όλοι 
γνωρίζετε η Κρήτη αποτελεί σταυροδρόµι εκπαιδευτικών. Πολλοί έρχονται, ελάχιστοι 
όµως µένουν, καθώς η µοριοδότηση των σχολικών µονάδων του νησιού µας είναι από τις 
χειρότερες πανελλαδικά. 

Η µοριοδότηση των Σχολείων Α/θµιας Εκπαίδευσης αντιβαίνει ουσιαστικές αρχές 
της σχετικής νοµοθεσίας (παρ. 8α του άρθρου 16 του Π∆ 50/1996, όπως αυτό 
τροποποιήθηκε από την παρ. Ζ α του άρθ. 14 του Π∆ 100/1997 και την παρ. 2 του άρθρου 
1 του Π∆ 39/1998). Μάλιστα µετά την κατάργηση των Γραφείων Εκπαίδευσης θα έπρεπε 
να είχε αλλάξει τάχιστα. 
 Ως αιρετός του ΑΠΥΣΠΕ Κρήτης τη διετία 2007-2010 είχα αναδείξει το θέµα και το 
2011 το αίτηµα µπήκε σε τροχιά υλοποίησης, αλλά στην πορεία τα ίχνη του αγνοούνται…. 

• Για πρώτη φορά έθεσα το θέµα το Γενάρη του 2008 στη Γενική Συνέλευση των 
αιρετών ΠΥΣΠΕ και ΑΠΥΣΠΕ στην Αθήνα. 

• Την άνοιξη του 2008 θέτω το θέµα µε επιστολή µου στους βουλευτές όλων των 
κοµµάτων στην Κρήτη και την ανάγκη  «να προχωρήσει και µέχρι το καλοκαίρι 
να έχει ολοκληρωθεί η αναµοριοδότηση των Σχολείων της Κρήτης, έτσι ώστε να 
δοθούν κίνητρα (µόρια) στους νεοδιοριζόµενους δασκάλους να παραµείνουν 
στις θέσεις τους και να µην επιζητούν κάθε χρόνο µετάθεση» (αριθµό 10160/10-
4-2008). Η απάντηση του τότε  Υφυπουργού Παιδείας κ. Ανδρέα Λυκουρέντζου 
έστελνε ουσιαστικά το θέµα στις καλένδες, αφού ανέφερε ότι «το θέµα της 
αναµοριοδότησης των σχολικών µονάδων θα αντιµετωπιστεί συνολικά». (Αρ. 
Πρ. 46220/ΙΗ – 22 – 4- 2008)  

• Επανήλθα στο θέµα τον Μάιο του 2008 µε νέα επιστολή προς τους βουλευτές 
και µε θέµα: «Η αλήθεια για τη µοριοδότηση των Σχολείων της Α/θµιας 
Εκπαίδευσης στην Κρήτη», Όπως έγραφα στην επιστολή µου αυτή : «… πάγιο 
οµόφωνο αίτηµα όλων των Συλλόγων  Εκπαιδευτικών Πρωτοβάθµιας 
Εκπαίδευσης Κρήτης, αλλά και της ∆ΟΕ, είναι να προχωρήσει άµεσα η 
αναµοριοδότηση των σχολικών µονάδων και η γενναία αύξηση των µορίων τους. 
Επίσης θα πρέπει να γίνει κατανοητό απ’  όλους, ότι αν δεν δοθούν κίνητρα 
στους νέους δασκάλους να παραµείνουν στο νησί για µεγαλύτερο διάστηµα του 
ενός χρόνου που ορίζει ο νόµος, σίγουρα στο άµεσο µέλλον, θα αντιµετωπίσουµε 
ευρέως το φάσµα της έλλειψης εκπαιδευτικών τόσο στις πόλεις όσο και στην 
ύπαιθρο. Είναι ένα αίτηµα που δεν κοστίζει οικονοµικά στο Υπουργείο Παιδείας, 
ενώ η λύση του αποτελούσε παλιότερη υπόσχεση της πολιτικής ηγεσίας του 
Υπουργείου. Ας ελπίσουµε ότι οι κρατούντες θα κατανοήσουν σύντοµα το δίκαιο 
(και ανέξοδο) του αιτήµατος µας και θα προχωρήσουν στη λύση ενός 
προβλήµατος που χρονίζει». 

• Τον Ιούνιο του 2008 κατέθεσα υπόµνηµα στον τότε Υπουργό Παιδείας κ. 
Ευριπίδη Στυλιανίδη σε σύσκεψη που έγινε στην περιφέρεια Κρήτης. Από τα 
βασικά θέµατα που υποµνήµατος ήταν η αναµοριοδότηση των σχολικών 
µονάδων. 
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• Στις Γενικές Συνελεύσεις των Συλλόγων της Κρήτης (Μάιος – Ιούνιος 2008) 
προσπάθησα και πάλι να αναδείξω το θέµα επισηµαίνοντας τις κραυγαλέες 
διαφορές που υπάρχουν στη µοριοδότηση των σχολείων Α/θµιας και Β/θµιας 
Εκπ/σης. Είχα σηµειώσει τότε: 

- Νοµός Ηρακλείου 
- Το ∆ηµοτικό Σχολείο (∆. Σ.) και Νηπιαγωγείο Ασηµίου που απέχει 55 χιλ. από το 

Ηράκλειο µοριοδοτείται µε 3 µόρια, ενώ το αντίστοιχο Γυµνάσιο / Λύκειο µε 8 
µόρια. 

- Το ∆. Σ. και Νηπιαγωγείο Βιάννου που απέχει περίπου 65 χιλ. από το Ηράκλειο 
µοριοδοτείται µε 3 µόρια, ενώ το αντίστοιχο Γυµνάσιο / Λύκειο µε 9 µόρια. 

- Το ∆. Σ. και Νηπιαγωγείο Ζαρού που απέχει περίπου 45 χιλ. από το Ηράκλειο 
µοριοδοτείται µε 3 µόρια, ενώ το αντίστοιχο Γυµνάσιο µε 8 µόρια. 

- Το ∆. Σ. και Νηπιαγωγείο Μεσοχωριού που απέχει περίπου 60 χιλ. από το Ηράκλειο 
µοριοδοτείται µε 3 µόρια, ενώ το αντίστοιχο Γυµνάσιο µε 8 µόρια. 

- Νοµός Λασιθίου 
- Τα ∆ηµοτικά Σχολεία (∆. Σ.) και Νηπιαγωγεία Ιεράπετρας που απέχουν 38 χιλ. από 

τον Άγιο Νικόλαο µοριοδοτούνται µε 1 µόρια, ενώ το αντίστοιχο Γυµνάσιο / Λύκειο 
µε 4 µόρια. 

- Τα ∆ηµοτικά Σχολεία (∆. Σ.) και Νηπιαγωγεία Σητείας που απέχουν 71 χιλ. από τον 
Άγιο Νικόλαο µοριοδοτούνται µε 2 µόρια, ενώ το αντίστοιχο Γυµνάσιο / Λύκειο µε 5 
µόρια. 

- Τα ∆ηµοτικό Σχολείο (∆. Σ.) και Νηπιαγωγείο Παλαιοκάστρου Σητείας που απέχουν 
90 χιλ. από τον Άγιο Νικόλαο µοριοδοτούνται µε 3 µόρια, ενώ το αντίστοιχο 
Γυµνάσιο / Λύκειο µε 7 µόρια. 

- Τα ∆ηµοτικά Σχολεία (∆. Σ.) και Νηπιαγωγεία Νεαπόλεως που απέχουν 15 χιλ. από 
τον Άγιο Νικόλαο µοριοδοτούνται µε 2 µόρια, ενώ το αντίστοιχο Γυµνάσιο / Λύκειο 
µε 4 µόρια. 

- Νοµός Ρεθύµνης 
- Τα ∆ηµοτικά Σχολεία (∆. Σ.) και Νηπιαγωγεία της πόλεως του Ρεθύµνου 

µοριοδοτούνται µε 1 µόρια, ενώ το αντίστοιχο Γυµνάσιο / Λύκειο µε 2 µόρια. 
- Τα ∆ηµοτικά Σχολεία (∆. Σ.) και Νηπιαγωγεία Ανωγείων που απέχουν 50 χιλ. από 

το Ρέθυµνο µοριοδοτούνται µε 5 µόρια, ενώ το αντίστοιχο Γυµνάσιο / Λύκειο µε 7 
µόρια. 

- Το ∆ηµοτικό Σχολείο (∆. Σ.) και Νηπιαγωγείο Μελάµπων που απέχουν 49 χιλ. από 
το Ρέθυµνο µοριοδοτούνται µε 5 µόρια, ενώ το αντίστοιχο Γυµνάσιο µε 8 µόρια. 

- Το ∆ηµοτικό Σχολείο (∆. Σ.) και Νηπιαγωγείο Φουρφουρά που απέχουν 43 χιλ. από 
το Ρέθυµνο µοριοδοτούνται µε 5 µόρια, ενώ το αντίστοιχο Γυµνάσιο µε 8 µόρια. 

- Νοµός Χανίων 
- Το ∆ηµοτικό Σχολείο (∆. Σ.) και Νηπιαγωγείο Χώρας Σφακίων που απέχουν 74 χιλ. 

από τα Χανιά µοριοδοτούνται µε 8 µόρια, ενώ το αντίστοιχο Γυµνάσιο/Λύκειο µε 10 
µόρια. 

- Το ∆ηµοτικό Σχολείο (∆. Σ.) και Νηπιαγωγείο Καντάνου που απέχουν 58 χιλ. από τα 
Χανιά µοριοδοτούνται µε 7 µόρια, ενώ το αντίστοιχο Γυµνάσιο/Λύκειο µε 9 µόρια. 

- Τα ∆ηµοτικά Σχολεία (∆. Σ.) και Νηπιαγωγεία Κισσάµου που απέχουν 43 χιλ. από 
τα Χανιά µοριοδοτούνται µε 4 µόρια, ενώ το αντίστοιχο Γυµνάσιο/Λύκειο µε 5 
µόρια. 

- Το ∆ηµοτικό Σχολείο (∆. Σ.) και Νηπιαγωγείο Παλαιόχωρας που απέχουν 76 χιλ. 
από τα Χανιά µοριοδοτούνται µε 7 µόρια, ενώ το αντίστοιχο Γυµνάσιο/Λυκείο µε 8 
µόρια. 

• Στις 9 Μαρτίου 2009 πραγµατοποιήθηκε σύσκεψη στο Ηράκλειο των 
συνδικαλιστικών φορέων της Κρήτης (προεδρεία και µέλη Συλλόγων, αιρετοί 
και αναπληρωτές αιρετοί ΠΥΣΠΕ και ΑΠΥΣΠΕ), παρουσία του µέλους της ∆ΟΕ 
συναδέλφου Καίτης Ρηνάκη και του αιρετού ΚΥΣΠΕ συναδέλφου Θωµά 
Καραγιάννη. Θέµα: «Η αναµοριοδότηση των σχολικών µονάδων». Ως αιρετός 
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του ΑΠΥΣΠΕ Κρήτης κατέθεσα τις προτάσεις µου και τονίζοντας την επιτακτική 
ανάγκη αναµοριοδότησης των σχολικών µονάδων. Τόνισα στην πρόταση µου, 
παρουσιάζοντας σχετικούς πίνακες ότι «Η Κρήτη είναι νησί, το ποσοστό των 
νέων συναδέλφων ξεπερνά το 33%, άρα η βάση µοριοδότησης θα πρέπει να 
είναι το 12». 

• Και αισίως φτάσαµε στο 2011, όπου είχαν δροµολογηθεί οι διαδικασίες για την 
αναµοριοδότηση των σχολικών µονάδων. Στο 1ο µου ενηµερωτικό του Απριλίου, 
ως αιρετός του ΠΥΣΠΕ Ηρακλείου πλέον, ανέφερα: «Συνεδρίασε σήµερα 
∆ευτέρα 3 Απριλίου το ΠΥΣΠΕ Ηρακλείου, σε µια ιστορική συνεδρίαση, καθώς 
αποφάσισε  οµόφωνα την αναµοριοδότηση των σχολικών µονάδων του νοµού, 
µε βάση πλέον τη 12βαθµη κλίµακα, που σίγουρα άρει πολλές αδικίες χρόνων 
στα εκπαιδευτικά δρώµενα του Νοµού και όχι µόνο. Και αναφέρω τον όρο 
«ιστορική», γιατί όλα τα µέλη του Συµβουλίου, παρά τις  όποιες διαφορετικές 
µας απόψεις, καταφέραµε να συνθέσουµε µε ωριµότητα και υπευθυνότητα µια 
τελική πρόταση, που σίγουρα θα αντέξει στο χρόνο και θα δώσει κίνητρα στους 
συναδέλφους µας να υπηρετήσουν απρόσκοπτα στην ύπαιθρο, µε ανταµοιβή 
όµως των κόπων τους και των προσπαθειών τους». 

Οι συνεδριάσεις έγιναν πανελλαδικά, αλλά από τότε το θέµα αγνοείται. Το 
Υπουργείο έχει πλέον στα χέρια του καταγεγραµµένες τις προτάσεις των ΠΥΣΠΕ και 
των ΑΠΥΣΠΕ όλης της χώρας. Το θέµα παρουσιάζει ανησυχαστική στασιµότητα… Η 
χρονιά που διανύουµε είναι η χειρότερη στην ιστορία του κλάδου από πλευράς 
διορισµών, καθώς έµειναν κλειστά πάρα πολλά Ολοήµερα Τµήµατα και Τµήµατα 
Ένταξης στο νησί µας, ενώ λειτούργησαν αρκετά πληθωρικά τµήµατα. 

Και επειδή το νέο Σχολικό Έτος 2013-2014 οι οιωνοί προβλέπουν πολύ χειρότερες 
συνθήκες και το γνωρίζουµε όλοι! ∆ίδοντας κίνητρα παραµονής στους συναδέλφους 
µας, ίσως ελαττώσουµε κάπως το µεγάλο πρόβληµα των µετακινήσεων από την 
Κρήτη… 

Πιστεύω ότι θα πρέπει άµεσα οι Σύλλογοι Εκπαιδευτικών Π. Ε. να αναδείξουν αυτό 
το τόσο σοβαρό θέµα και να ενηµερώσουν διεξοδικά τους Βουλευτές του κάθε Νοµού, 
έτσι ώστε να πιεστεί το Υπουργείο να βγάλει από την κατάψυξη το θέµα της 
αναµοριοδότησης των σχολικών µονάδων. 
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